
 

Protokół Nr XXIII/2012 

z odbytej sesji Rady Miejskiej  

w dniu 10 sierpnia 2012r. o godz.12.00 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie 

Ad.1 

Sprawy regulaminowe: 

Ad.1.1. 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Robert Łukaszewicz otworzył XXIII zwyczajną  sesję VI kadencji 
Rady Miejskiej w Rzepinie. Po powitaniu Panów Burmistrzów, radnych,  Panów  Sołtysów, 
pracowników urzędu, kierowników jednostek organizacyjnych, mieszkańców Rzepina oraz 
zaproszonych gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w sesji udział bierze 13 
radnych , co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał (lista obecności radnych i gości stanowi załącznik 1 i 2 do niniejszego 

protokołu). 

Ad.1.2. 

Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy są inne propozycje do porządku obrad sesji. 

Radni nie wnieśli  innych propozycji. 

Ad.1.3. 

Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad. 

Prządek obrad został przyjęty przez aklamację. 

Ad.1.4. 

Przyjęcie protokołu  z odbytej sesji w dniu 27.06.2012r. 

„Za” przyj ęciem protokołu z sesji odbytej w dniu 27.06.2012r. głosowało 13 radnych. 

Ad.1.5. 

Przyjęcie protokołu  z odbytej sesji w dniu 23.07.2012r. 

„Za” przyj ęciem protokołu z sesji odbytej w dniu 23.07.2012r. głosowało 13 radnych. 
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Ad.2.  
Sprawozdanie  Burmistrza Rzepina o pracy między sesjami.  
Burmistrz Rzepina Andrzej Skałuba poinformował, że uczestniczył w następujących spotkaniach :  

1.  Walne Zgromadzenie  Stowarzyszenia Gmin Pro Europa Viadrina w Górzycy  – podsumowanie 
działalności za rok 2011r.  

2. w uroczystościach związanych z zakończeniem roku szkolnego, 
3. nt. organizacji ” Dni Puszczy Rzepińskiej” , 
4. z dyrektorami jednostek oświatowych: 

- omówienie możliwości finansowania remontów bieżących w czasie wakacji, 
- sprawy bieżące, 
  5. Wyjazd do Zielonej Góry w sprawie podpisania aneksu umowy na realizację świetlicy wiejskiej  
           w Kowalowie , 

6. z dyrektorami jednostek oświatowych z firmą Remus –omówienie możliwości wprowadzenia systemu 
oszczędnościowego na nośnikach energetycznych podczas eksploatacji obiektów, 

7. z wykonawcą inwestycji świetlicy wiejskiej w Kowalowie – omówienie stanu robót oraz terminu 
zakończenia inwestycji, 

8. z inwestorem przedszkola niepublicznego  - przedstawienie radnym Rady Miejskiej w Rzepinie 
propozycji budowy  przedszkola niepublicznego, 

9. Wyjazd do Słubic na spotkanie z Senator Heleną  Hatką- omówienie spraw dot. budowy obwodnicy 
Rzepina - II część, 

10. wyjazd do Zielonej Góry – podpisanie aneksu umowy -  realizacja zadania, budowa boiska w 
Radowie,  

11.  z Wojewódzkim Zarządem Melioracji i Urządzeń Wodnych w Słubicach – ustalenie zakresu prac 
przy czyszczeniu koryta  Ilanki, 

12. z Sołtysami – omówienie spraw bieżących oraz organizacji Dożynek Gminnych w 2012 r. 
13. Przyjmowanie petentów( pisemna informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 

 
Ponadto poinformował, że zakończył się remont nawierzchni dróg gruntowych. 
Trwają końcowe  prace przy modernizacji  zbiorników wodnych we wsiach Gajec, Sułów i Serbów.  
Wykonywana jest także korekta drzew (gmina nie  poniesie kosztów z tym związanych). 
Trwa remont chodnika przy ul. Hanki Sawickiej oraz remont ogrodzenia przy przedszkolu nr 2.    
Zostały zakończone  prace związane z udrożnieniem rowów melioracyjnych (pracownicy 
interwencyjni). 
Nadto Gmina przygotowuje się  do realizacji inwestycji  drogowej ulicy Poziomkowej.    
   
Głos zabrał   radny Pych  prosząc Pana Burmistrza  o przedstawienie szerszej informacji nt. 
oczyszczenia rzeki „Ilanki”. 
Burmistrz powiedział, że Gmina nie będzie ponosić żadnych kosztów związanych z oczyszczeniem 
rzeki -jest to druga część modernizacji koryta rzeki, które  będzie się odbywać na odcinku od wiaduktu 
kolejowego (w stronę Starościna) do przepustu przy  ul. Poznańskiej. Został już ustalony zakres prac- 
wyrównanie skarp nad brzegiem rzeki. 
Nadmienił, iż  osoby, które mają tam tzw. przydomowe ogródki, będą musiały udostępnić 5 m pasa,  
aby można było  oczyścić ten odcinek rzeki. Jest to II etap czyszczenia rzeki ( bez kosztów dla 
gminy). 
Burmistrz ma  nadzieję, że wpłynie to na poprawę estetki w tej części rzeki „Ilanki”. 
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Następnie  radny Jarosik poprosił burmistrza o przedstawienie szerszej informacji na temat 
prowadzonych rozmów w sprawie budowy II części obwodnicy Rzepina. 
Burmistrz poinformował, że na spotkaniu była poruszona sprawa uruchomienia środków finansowych 
na budowę II części obwodnicy, tym bardziej , że na dzień dzisiejszy nikt tej obwodnicy nie skreślił z 
inwestycji Województwa Lubuskiego.  
Ponadto jak wynikało  z wypowiedzi Wicemarszałka Hoffmanna temat  obwodnicy ,   zostanie podjęty 
w drugiej turze rozmów  Zarządu Województwa Lubuskiego, gdyż na  posiedzeniu Zarządu w m-cu 
czerwcu nie był poruszany. 
 
Wiceburmistrz Skwarek dodaje, że Pan Wicemarszałek przekazał, że na Zarządzie zapadła decyzja, iż 
nie będą wykonywane nowe inwestycje m.in. ta obwodnica -  będą wykonywane tylko  inwestycje 
związane z remontem dróg  dojazdowych do autostrady.  
Natomiast  kolejne  rozdanie środków finansowych nastąpi pod koniec 2012 r. lub na początku 2013r., 
w związku  z czym będzie ewentualnie rozważony temat ujęcia budowy obwodnicy z oszczędności , 
które powstaną po wykorzystaniu tych  środków, które zostały obecnie przyznane. 
Należy jednak dodać , iż nie ma  100% pewności, że zostanie to zadanie wykonane , niemniej  Pan 
Wicemarszałek obiecał poparcie. 
 

Ad.3. 

 Podjęcie uchwał w sprawie: 

Ad.3.1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzepin na lata 2012 – 2025. 

„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych- jednogłośnie. 

 

Ad.3.2.  zmiany uchwały budżetowej. 

Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Barwińska poinformowała, iż projekt uchwały  w sprawie  
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzepin na lata 2012 – 2025 wynika z 
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej  , w związku  z czym należy omówić 
równocześnie projekt chwały 3.2. w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

Powiedziała , iż w  przedstawionym projekcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej proponuje się zwiększenie  łącznej kwoty planowanych  dochodów  o kwotę  
74.526,56  z tego: 

Zwiększa się dochody o kwotę: 74.526,56 zł. w tym: 
Zwiększa się dochody bieżące o kwotę: 74.526,56 zł. w tym: 
- dział 854 rozdział 85415 § 2030 dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację 
własnych zadań bieżących gmin – środki z Kuratorium Oświaty na pomoc materialną dla 
uczniów ”Wyprawka szkolna 2012” o kwotę: 16.000 zł. 
- dział 921 rozdział 92105 § 2708 środki z Programu Operacyjnego Współpracy 
Transgranicznej Polska (Województwo Lubuskie) Brandenburgia 2007-2013 na realizacje 
projektu pn. „Dożynki na polsko-niemieckim pograniczu” projekt zrealizowany w 2011 roku 
o kwotę: 7.334,68 zł. 
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- dział 921 rozdział 92105 § 2708 środki z Programu Operacyjnego Współpracy 
Transgranicznej Polska (Województwo Lubuskie) Brandenburgia 2007-2013 na realizacje 
projektu pn. „Muzyka nie zna granic” projekt zrealizowany w 2011 roku o kwotę: 22.904,63 
zł. 
- dział 921 rozdział 92105 § 2708 środki z Programu Operacyjnego Współpracy 
Transgranicznej Polska (Województwo Lubuskie) Brandenburgia 2007-2013 na realizację 
projektu pn. „Polsko-niemieckie dni urodzaju” o kwotę: 24.515,62 zł. 
- dział 921 rozdział 92105 § 2039 dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację 
własnych zadań bieżących gmin na realizację projektu pn. „Polsko-niemieckie dni urodzaju” 
o kwotę: 3.771,63 zł. 
Zwiększa się łączną kwotę planowanych wydatków o kwotę 74.526,56 zł. z tego: 
Zmniejsza się wydatki o kwotę: 259.728,15 zł. 
Zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę: 249.342,85 zł. w tym: 
- dział 600 rozdział 60016 § 4170 wynagrodzenia bezosobowe Sołectwo Lubiechnia Mała o 
kwotę: 1.000 zł. 
- dział 600 rozdział 60016 § 4210 zakup materiałów i wyposażenia: Sołectwo Kowalów o 
kwotę: 5.000 zł., 
Sołectwo Radów o kwotę: 1.000 zł., Sołectwo Sułów o kwotę: 2.000 zł. 
- dział 600 rozdział 60016 § 4270 zakup usług remontowych Sołectwo Kowalów o kwotę: 
5.000 zł. 
- dział 600 rozdział 60016 § 4300 zakup usług pozostałych: Sołectwo Kowalów o kwotę: 
5.000 zł. Sołectwo Radów o kwotę: 500 zł., Sołectwo Sułów o kwotę: 1.000 zł. 
- dział 801 rozdział 80104 § 4430 różne opłaty i składki (zwrot kosztów dotacji związanej z 
pobytem dzieci z Gminy Rzepin w przedszkolu na terenie innej Gminy) o kwotę: 19.000 zł. 
- dział 801 rozdział 80146 § 4300 zakup usług pozostałych o kwotę: 12.818 zł. 
- dział 854 rozdział 85415 § 3240 stypendia dla uczniów (przekazanie zgodnie z uchwałą 
zadania  
z ZE -AS do OPS) kwota: 151.998 zł. 
- dział 900 rozdział 90095 § 4210 zakup materiałów i wyposażenia o kwotę: 2.000 zł. 
- dział 900 rozdział 90095§ 4300 zakup usług pozostałych o kwotę: 42.426,85 zł. regulacja 
stawów na terenie wsi: Serbów, Sułów i Gajec – dostosowanie do wartości poprzetargowej. 
- dział 921 rozdział 92109 § 4210 zakup materiałów i wyposażenia, sołectwo Gajec o kwotę: 
600 zł. 
 Zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 10.385,30 zł. w tym: 
- dział 700 rozdział 70005 § 6060 wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych 
(zakup budynku niedokończonego w Rzepinie w celu sprzedaży) o kwotę: 4.233 zł. 
- dział 801 rozdział 80148 § 6060 wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych 
(zakup separatora obierzyn oraz młynka do odpadów żywnościowych) o kwotę: 3.600 zł. 
 
- dział 926 rozdział 92601 § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych (aktualizacja 
projektu dla zadania pn. Rozbudowa budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Drzeńsko – 
szatnia sportowców) o kwotę: 2.552,30 zł. 
Zwiększa się wydatki o kwotę: 334.254,71 zł. 
Zwiększa się wydatki bieżące o kwotę: 294.254,71 zł. w tym: 
- dział 600 rozdział 60016 § 4270 zakup usług remontowych o kwotę: 14.026,85 zł. 
- dział 750 rozdział 75023 § 4700 szkolenia pracowników niebędących członkami korpusu 
służby cywilnej o kwotę: 2.000 zł. 
- dział 757 rozdział 75702 § 8110 odsetki od samorządowych papierów wartościowych lub 
zaciągniętych przez jednostkę samorządu terytorialnego kredytów i pożyczek o kwotę: 
13.595,52 zł. 
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- dział 801 rozdział 80104 § 2900 wpłaty gmin i powiatów na rzecz innych jednostek 
samorządu terytorialnego oraz związków gmin lub związków powiatów na dofinansowanie 
zadań bieżących (zwrot kosztów dotacji związanej z pobytem dzieci z Gminy Rzepin w 
przedszkolu na terenie innej Gminy) o kwotę: 19.000 zł. 
- dział 854 rozdział 85410 § 4270 zakup usług remontowych o kwotę: 12.818 zł. 
- dział 854 rozdział 85415 § 3240 stypendia dla uczniów (przekazanie zgodnie z uchwałą 
zadania z ZE- AS do OPS) kwota: 151.998 zł. 
- dział 854 rozdział 85415 § 3260 inne formy pomocy dla uczniów (środki z Kuratorium 
Oświaty na pomoc materialną dla uczniów „Wyprawka szkolna 2012” o kwotę: 16.000 zł. 
- dział 900 rozdział 90004 § 4210 zakup materiałów i wyposażenia, sołectwo Sułów o kwotę: 
1.000 zł., sołectwo Gajec o kwotę: 600 zł., sołectwo Lubiechnia Mała o kwotę: 1.000 zł. 
- dział 900 rozdział 90095 § 4260 zakup energii o kwotę: 2.000 zł. 
- dział 900 rozdział 90095 § 4300 zakup usług o kwotę: 2.000 zł. 
- dział 921 rozdział 92105 § 4210 zakup materiałów i wyposażenia, sołectwo Sułów o kwotę: 
1.000 zł., sołectwo Radów o kwotę: 1.500 zł. 
- dział 921 rozdział 92109 § 4210 zakup materiałów i wyposażenia, sołectwo Sułów o kwotę: 
1.000 zł., sołectwo Kowalów o kwotę: 15.000 zł. 
- dział 926 rozdział 92601 § 4300 zakup usług pozostałych o kwotę: 2.000 zł. 
- dział 921 rozdział 92105 § 4178, 4179, 4218, 4219, 4268, 4269, 4308, 4309 - realizacja 
projektu pn. „Polskoniemieckie dni urodzaju”. 
Poinformowała , iż główne działania projektu tj. organizacja święta urodzaju odbędą się w 
drugiej połowie września we wsi Kowalów. Obchody tegorocznych dożynek podzielono na 
dwa dni. 
W pierwszym dniu projektu planuje się zorganizowanie warsztatów pieczenia chleba. Na 
warsztaty zaproszone zostaną dzieci z polskich i niemieckich szkół i przedszkoli. W drugim 
dniu realizacji projektu planuje się zorganizować festyn podczas którego miejscowi rolnicy 
oraz zaproszeni goście z Hoppegarten będą mogli zapoznać się z kulturą oraz obyczajami 
sąsiadów zza Odry. Tegoroczne święto urodzaju będzie okazją do zaprezentowania swoich 
plonów i zbiorów. Założeniem drugiego dnia projektu będzie utrzymanie festynu  w formie 
konkursu wsi. Na zorganizowanych stoiskach będzie można podziwiać osiągnięcia i płody 
rolne poszczególnych wsi. Na scenie przez cały dzień prezentowany będzie program 
tematycznie związany ze świętem urodzaju. Dla najmłodszych uczestników projektu 
zaplanowano teatrzyk oraz kabaret. Planuje się również występy lokalnych artystów, 
amatorów oraz dzieci z miejscowych szkół. Na zakończenie projektu zorganizowana zostanie 
wspólna zabawa wieńcząca dwa dni polsko – niemieckich dożynek. Szacuje się, że 
bezpośredni udział w projekcie weźmie ok. 120 osób, z czego 45 z Niemiec. 
środki z Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska (Województwo 
Lubuskie) Brandenburgia 2007-2013 w wysokości 65% dofinansowania o kwotę: 24.515,62 
zł, środki z budżetu państwa z dotacji celowej w wysokości 10% dofinansowania o kwotę: 
3.771,63 zł.środki własne gminy w wysokości 25% dofinansowania o kwotę: 9.429,09 zł. 
Wartość całego projektu: 37.716,34 zł. 
 
Ponadto zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę: 40.000 zł. w tym: 
- dział 921 rozdział 92109 § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych (Roboty 
dodatkowe przy realizacji zadania pn. „Adaptacja budynku handlowego na budynek świetlicy 
wiejskiej w Kowalowie) o kwotę : 40.000zł. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych- jednogłośnie. 
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Ad.3.3.  wyrażenia woli  przekazania zadań wynikających z ustawy z dnia 01.07.2011r. o  
zmianie  ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz zmiany niektórych 
innych ustaw. 
 
Wiceburmistrz Skwarek poinformował, że od 1 stycznia 2012r. weszły w życie 
znowelizowane przepisy ustawy z 13 września 1996 r.  o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach w związku z tym gmina musi podjąć działania mające na celu przystosowanie 
działań gminy do nowych przepisów. Gmina Rzepin jest członkiem CZG-12 , które 
częściowo wykonuje zadania gminy wynikające z ustawy. Gmina Rzepin przekazuje na ten 
cel kwotę ponad 70 tys.zł. rocznie. 
Wiceburmistrz powiedział, że na ostatnim spotkaniu w CZG-12 gminy przyjęły, że przekażą 
zadania wynikające z  ustawy dla CZG-12, który został stworzony po to, aby takie zadania 
realizować.  
Uchwała ta ma zabezpieczyć  najbliższe działania związku, które będą zmierzały do tego, aby 
dostosować statut CZG-12 do nowych przepisów. 
Nadmienił, iż  będzie to wymagało pewnych działań związanych z kosztami  z zatrudnieniem 
firmy prawniczej, która będzie się tymi sprawami zajmowała. 
Poinformował także, iż CZG-12 będzie pomagać gminom w przygotowaniu uchwał, które 
mają być podjęte do końca roku, aby były one spójne we wszystkich gminach.     
  
Głos zabrał radny Radzik informując, że w dniu dzisiejszym otrzymał z  CZG-12 
korespondencję -  w której jest  propozycja podziału zadań pomiędzy CZG-12, a gminy 
członkowskie. Proponował więc, żeby przekazać ją  wszystkim radnym w celu zapoznania 
się, by do 22 sierpnia 2012 r. radni mogli wnieść do przedstawionych propozycji swoje 
uwagi. 

Pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych -jednogłośnie  
 
Ad.3.4.  przeznaczenia do sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Rzepin.  
 
Pani Aleksandra Kołodziejczyk poinformowała, że projekt uchwały zakłada przeznaczenie do 
sprzedaży w trybie bezprzetargowym  nieruchomości oznaczonej numerem  ewidencyjnym 
910/44  na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości  przyległej działki 910/45.  
Powiedziała, że jest to teren, na którym obowiązuje plan zagospodarowania przestrzennego i 
przeznaczenie dla tej działki jest przewidziane jako teren zabudowy mieszkalnej i 
jednorodzinnej, w związku  z czym ze względu na małą powierzchnię i ukształtowanie,  
działka ta nie mogła by być zagospodarowana jako samodzielna nieruchomość. 
Jak również  właściciele działki sąsiedniej o nr 663/9 nie  wyrazili chęci nabycia jej. 
 Pytań nie zgłoszono. 
 
 „Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych -jednogłośnie  
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Ad.3.5.   przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Rzepin.  
 
Pani Kołodziejczyk poinformowała , że projekt uchwały dotyczy  działki położonej w 
Rzepinie przy ul. Celnej oznaczonej nr ewidencyjnym 224/21 o pow. 0,0350 ha, księga 
wieczysta nr GW1S/00024349/7, sprzedaż nastąpi w drodze przetargu nieograniczonego. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 13 radnych –jednogłośnie.  
 
 
Ad.4. 
Interpelacje, zapytania , sprawy różne. 
Przewodniczący Łukaszewicz poinformował, że do biura Rady Miejskiej wpłynęły 3 pisma. 
 
W pierwszej kolejności Przewodniczący odczytał skargę Pana Wiesława W. na bezczynność 
Burmistrza Rzepina (skarga stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu) -następnie  skargę 

przekazał Przewodniczącemu  Komisji Rewizyjnej  celem  wypracowania stanowiska w tej 

sprawie. 

 
Odczytał również pismo mieszkańców Sułowa - tu cytat: 
„Przesyłamy w załączeniu pismo, które skierowaliśmy do burmistrza Gminy Rzepin. W 
piśmie tym wyraziliśmy nasz protest przeciw planowanemu uruchomieniu hodowli trzody 
chlewnej w naszej wiosce. 
Prosimy o zajęcie się tym problemem i przedstawienie naszego stanowiska na posiedzeniu 
Rady Miejskiej. 
Nadmieniamy, że jesteśmy bardzo zdeterminowani w naszym działaniu, ponieważ nie 
wyobrażamy sobie, aby nasze dalsze życie miało upłynąć w tak diametralnie innych, 
gorszych, warunkach. 
Nie zapominajcie Państwo o tym , że Sułów to nie tylko obiekty gospodarcze, domy i działki, 
ale przede wszystkim ludzie, którym jedną decyzją można zmienić życie w codzienną 
gehennę”. 
 
„M y,  mieszkańcy Sułowa, chcemy wyrazić swoją opinię na temat planowanego 
uruchomienia hodowli trzody chlewnej w obiektach, które są pozostałością po PGR-ach. 
Jednoznacznie stwierdzamy, że jesteśmy przeciwni realizacji takiego przedsięwzięcia. 
Byłoby to dla nas bardzo uciążliwe sąsiedztwo, które pogorszyłoby jakość i warunki naszego 
życia. 
Sądzimy, że mieszkańcy okolicznych wiosek, Kowalowa i Starkowa , odczuwaliby również 
ujemne skutki hodowli. 

Wydanie pozwolenia na hodowlę trzody chlewnej w naszej miejscowości, to wydanie 
dożywotniego wyroku na wszystkich mieszkańców wioski bez ich winy. Odoru, który 
towarzyszy hodowli trzody chlewnej, nie da się zamknąć w czterech ścianach budynków 
gospodarczych. 
Nasze spokojne życie zamieni się w gehennę. Nawet jeżeli kilka osób znajdzie zatrudnienie, 
w co wątpimy, to pozostałym mieszkańcom zamknie się możliwości rozwojowe. 
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Chcielibyśmy zadać tylko jedno pytanie osobom decydującym o wydaniu pozwolenia na 
hodowlę trzody chlewnej: czy chcielibyście Państwo mieszkać z rodzinami w pobliżu takiej 
hodowli, przez wiele lat Waszego życia, 24 godziny na dobę, czuć „zapach" hodowli ? 
Decydując o naszych losach pomyślcie o tym , że jesteśmy takimi samymi ludźmi jak Wy. 
A gdzie jest nasze prawo do życia w czystym powietrzu, prawo do korzystania z wolnych od 
zanieczyszczeń wód i gleb? Państwo demokratyczne, jakim jest Polska, powinno 
gwarantować nam realizację naszych praw. 
Sąsiedztwo dużej hodowli trzody chlewnej, jak powszechnie wiadomo, to m.in.: 1/ uciążliwy 
odór oraz zagrożenie mikrobiologiczne, 
2/możliwość występowania dolegliwości zdrowotnych u ludzi mieszkających w pobliżu, czyli 
nas mieszkańców Sułowa, 
3/ obniżenie , do zera, ceny rynkowej nieruchomości znajdujących się w pobliżu hodowli ze 
względu na wyczuwalne przykre zapachy. 
Na takie warunki życia skaże nas urząd , który wyda pozytywną decyzję hodowcom trzody 
chlewnej Nie jesteśmy bezimienną masą ludzi, ale mieszkańcami tej gminy, mającymi imiona 
i nazwiska. Każdy z nas ma rodzinę, dla której chce godnych człowieka XXI wieku 
warunków życia. 
Dla każdego z nas tak bliskie sąsiedztwo hodowli trzody chlewnej jest nie do zaakceptowania. 
Nie możemy zgodzić się na to, że tylko dlatego ,że kilkadziesiąt lat temu w miejscowy PGR 
miał hodowlę zwierząt, to w tym samym miejscu musi być to samo. Przecież od tamtej pory 
upłynęło wiele lat. Ta wieś nie jest już taką samą wsią . 
Poprawiły się warunki życiowe mieszkańców, większość z nas pracuje w mieście, a nasze 
domostwa spełniają rolę sypialni i miejsca do wypoczynku. 

Uważamy, że byłoby dyskryminacją przedkładanie naszych interesów nad prywatny 
interes zamiejscowego hodowcy trzody chlewnej.” 
 
Przewodniczący odczytał  kolejne pismo , które wpłynęło od mieszkańców wsi Drzeńsko 
- cytat:  
„Do Burmistrza Miasta i Gminy Rzepin w sprawie RIRG 7021.4.2012 MŻ dotyczącej 
bezpiecznego oczekiwania na środek transportu i w odpowiednich warunkach do Szkoły w 
Kowalowie. Odpowiedź Pana Burmistrza na Nasze pismo z dnia 30.05.2012r. jest nie do 
końca zgodne z prawdą i praktycznie nie rozwiązuje Naszego wspólnego problemu, bo musi 
się Pan zgodzić, że sprawa poczekalni, transportu i nauki w Szkole dzieci, dotyczy nie tylko 
Nas Rodziców i Mieszkańców, ale również Dyrekcji Szkoły, Firmy Transportowej, a w 
szczególności Gminy. Stwierdzam, również, że jako mieszkaniec i rodzic Opszalski Dariusz, 
byłem uczestnikiem tego spotkania, a wręcz koordynatorem jego powołania. Dlatego 
przypominam, że miały w nim uczestniczyć wymienione powyżej instytucje (firmy), ale 
zabrakło przedstawicieli z Firmy Transportowej i Szkoły. Spotkanie odbyło się w obecności 
przedstawicieli Rady Sołeckiej i Rodziców wsi Drzeńsko i oczywiście Pana Burmistrza. 
Ustaliliśmy (po konsultacji z Dyrekcją Szkoły w Kowalowie), że najbezpieczniejszym 
miejscem do odbieranie i przywożenia dzieci jest teren przy starej remizie strażackiej i, że 
trzeba tylko ten teren utwardzić oraz pomyśleć, czy budynek ten nadaje się do remontu i 
adaptacji na poczekalnię, czy do rozbiórki (miała przyjechać Komisja i podjąć odpowiednie 
kroki - decyzję). Teren wspólnie udało się nam utwierdzić, ale problem poczekalni został. 
Dzieci w dalszym ciągu będą musiały stać pod chmurką i czekać na autobus, bo pomysł z 
przystankiem PKS (na tylko poczekalnię od deszczu i złych warunków atmosferycznych ) jest 
nietrafiony ponieważ - nierealny, aby wszystkie dzieci zmieściły się pod jego zadaszeniem 
(równie wymaga remontu), a następnie jak przyjedzie autobus to muszą się udać na plac koło 
remizy (to jest ok. 150m).  
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To może wyremontować (powiększyć) przystanek PKS i dzieci mogły by odjeżdżać z tego 
miejsca (tylko, że Pani Dyrektor Szkoły w Kowalowie stwierdziła, że jest to miejsce 
niebezpieczne). 
Panie Burmistrzu, Pana odpowiedź to (masfo-maślane), a problem pozostaje, tu trzeba 
decyzji, która przybliży Nas wszystkich do wspólnego celu jakim jest Bezpieczeństwo 
Naszych Dzieci. To wcale nie musi być Remiza. Postawmy wiatę drewnianą, czy coś 
podobnego (tańszego od remontu remizy), albo przynajmniej stwórzmy plan (projekt-
dokumenty), które zrealizujemy w przyszłym roku. 
Prosimy (a wręcz żądamy), aby Pan jako Burmistrz (również rodzic), zachował się jak 
prawdziwy gospodarz i doprowadził tę sprawę do końca. 
My jako rodzice zapewniamy swoją pomoc i czekamy Panie Burmistrzu na konkretne 
ustalenia”. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz poinformował, że wniosek ten zostanie przekazany do Komisji 
Oświaty…. celem podjęcia odpowiednich działań i wypracowania opinii w tej sprawie. 

Jednocześnie zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji, aby zajęli się tymi 
sprawami i na  najbliższym posiedzeniu sesji ,bądź komisji przedstawili swoje stanowisko , 
by wypracować  jakiś plan działania. 

Nadto poinformował, że otrzymuje telefony od mieszkańców wsi Sułów, którzy proszą aby 
Rada zajęła stanowisko dot. uruchomienia chlewni. Ponieważ mieszkańcy w pobliżu tej 
chlewni mają wybudowane domy, mają przygotowane działki pod budowę domów i w takiej 
sytuacji czują się zagrożeni niekorzystnym działaniem na środowisko i na ich życie. Dlatego  
prosił ,aby Komisja Rolnictwa spotkała się z mieszkańcami i z sołtysem  celem 
wypracowania stanowiska w tej sprawie. 

Przewodniczący poinformował także,  że zostało już otwarte centrum rehabilitacji w 
Rzepinie. Powiedział, że dzięki zaangażowaniu radnych został zakupiony niezbędny sprzęt, 
potrzebny do  tego, by gabinet fizjoterapii mógł przyjmować pacjentów. Sprzęt nawet lepszy 
od sprzętu do rehabilitacji w Słubicach. W związku  z czym zaprosił radnych do odwiedzenia 
tego punktu, by zobaczyli w jaki sposób  praca radnych i ich pieniądze przyczyniły się do 
poprawy warunków życia mieszkańców- jeśli chodzi o  kwestię zdrowotną. 

Nadmienił, iż w późniejszym terminie pozostanie jeszcze wymiana sprzętu starego na nowy, 
niemniej temat ten został zrealizowany w 90% , a  10% pozostaje do dalszego działania. 

Nadto  przewodniczący poinformował, że  skoro punkt rehabilitacji został zakończony w 
90%, w związku  z tym można przystąpić do kolejnego zadania, które Rada zakładała sobie 
na początku kadencji tzn. turystyka rowerowa, piesza i wodna. Na ten temat były prowadzone 
rozmowy na poszczególnych komisjach. Powiedział, że temat ten należałoby rozpocząć już 
teraz, by w przyszłym roku można było wejść w turystykę już tak „z tempa”. Propozycja 
radnych była taka, by wykorzystać  radnych i władze Rzepina do tego , aby przeprowadzić  
rozmowy z gospodarzami terenów leśnych tzn. z Nadleśnictwem Rzepin, Nadleśnictwem 
Torzym, Nadleśnictwem Ośno Lub. i Nadleśnictwem Cybinka, by wytyczyć główne szklaki 
turystyczne wschód –zachód , północ –południe. Szlaki z których mogliby korzystać 
mieszkańcy Rzepina i  Gminy oraz sąsiedzi zza Odry. 
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 Głównym celem jest to, aby połączyć nasze szlaki  ze szlakami międzynarodowymi, a tym 
samym ułatwić obcokrajowcom dojazd do naszych terenów. Dzięki bazie turystycznej 
popartej dobrą reklama, mogą zyskać mieszkańcy oraz kasa gminy. 

W związku z powyższym Przewodniczący zaproponował , aby za pośrednictwem burmistrza 
we wrześniu zwołać spotkanie zainteresowanych radnych z gospodarzami terenów leśnych 
celem przedstawienia swojej koncepcji, nie czekając na koncepcje, które są przygotowane  od 
wielu lat przez Starostwo Powiatowe w Słubicach. Starostwo ma wiele swoich problemów , a 
decyzje w tej materii należy podejmować szybko-dodaje. 

Następnie Przewodniczący przedstawił jak ta koncepcja miałaby wyglądać - dodał że radni 
mogą wnosić swoje uwagi do koordynatora , którym z ramienia Komisji Oświaty… będzie 
Pan Damian Utracki.  

Mianowicie koncepcja zakładałaby wyznaczenie dwóch szlaków północ-południe,  wschód –
zachód. Na tych szlakach mają znajdować się  punkty, które będą  zapewniały wypoczynek i 
noclegi.  Punkty te to również  pomniki przyrody,  architektura i zabytki. Wiązałoby się to z 
rozwinięciem punktu informacji turystycznej. Koncepcja ta miałaby być realizowana przy 
pomocy Nadleśnictwa, Rady Miejskiej i Burmistrza Rzepina w oparciu o budżet gminy. 
Udział miałyby również  szkoły gminne oraz  szkoły z Ośna Lub., Cybinki i Torzymia. Dzieci 
ze szkół miałyby za zadanie przygotować znaki informacyjne na trasy. Kolejnym działaniem 
byłoby rozszerzenie głównych tras o mniejsze pętle turystyczne, lecz jest to kwestia 
późniejszego działania. Powiedział, że we wrześniu lub październiku powinny być podjęte 
decyzje, aby działania te były wyliczone finansowo i żeby była możliwość wprowadzona do 
budżetu na rok 2013 kwoty, która byłaby potrzebna na początkową realizację tego zadania. 
Zwrócił się więc do Pana Burmistrza z pytaniem, czy akceptuje wersję roboczego spotkania z 
poszczególnymi Nadleśnictwami i czy jest to możliwe do wykonania?. 

Burmistrz Skałuba odpowiedział, że nie widzi żadnego problemu  tym bardziej , że część 
materiałów na realizację tego zadania jest już  przygotowana - były spotkania z 
Nadleśnictwem Rzepin w tej sprawie. Jest za tym ,aby zaprosić Nadleśniczych z Nadleśnictw 
ościennych na spotkanie  celem wyznaczenia głównych tras. Potwierdził fakt, że zadanie to 
zostało przekazane do  Powiatu. Ponieważ dla Powiatu jako beneficjenta tego zadania,łatwiej 
było by uzyskać główne szlaki obejmujące cały Powiat. Jednak  najprawdopodobniej ze 
względów finansowych wniosek o środki unijne  nie został  złożony i  projekt ten nie doszedł 
do skutku. 

Powiedział , że trudno jest uzyskać pozwolenie na realizację takiego zadania ze względu na 
to, że są różni administratorzy sieci dróg, w związku  z tym jest problem z uzyskaniem 
zezwolenia. Natomiast   jeżeli jest jeden beneficjent - po prostu  łatwiej jest działać, niż  sama 
gmina,  która byłaby „wyspą” w Powiecie  lub  w Województwie. Mimo to burmistrz wyraził 
swoją aprobatę dla realizacji takiego projektu tym bardziej, że istnieją materiały 
przygotowane jeszcze za poprzedniej kadencji przez Pana Utrackiego i radnego Radzika, 
którzy wyjeżdżali w teren i wyznaczali trasy. W związku  z czym zobowiązał się do 
zorganizowania takiego spotkania. 
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Następnie radny Jarosik poinformował, że rozmawiał  z Nadleśniczym Nadleśnictwa Rzepin, 
który  jest jak najbardziej otwarty na spotkanie z radnymi. Powiedział, że może byłoby  lepiej 
zacząć od spotkania z Panem Nadleśniczym  z uwagi na to , że  ma wielki autorytet, a 
następnie z pozostałymi Nadleśniczymi. 

Ponadto Przewodniczący Łukaszewicz poruszył sprawę dot. strefy ekonomicznej – pytał Pana 
Burmistrza  jak wygląda kwestia  doprowadzenia prądu oraz wody i kanalizacji do strefy? 

Burmistrz odpowiedział, że projekt jest gotowy, oczekuje na pozwolenie na budowę, jednak 
na dzień dzisiejszy brak jest możliwości finansowych na podłączenie wody i kanalizacji do 
strefy. Poza tym odbyły się  rozmowy z przedstawicielami  ENEI , która zleciła podłączenie 
do sieci energetycznej dla firmy Pana Leszczyńskiego. Na chwilę obecną burmistrz nie 
udzielił odpowiedzi na jakim to jest etapie , czy będzie  realizowane i w jakim okresie czasu- 
odpowiedzi udzieli po zasięgnięciu informacji  od samego wykonawcy, czyli Pana 
Leszczyńskiego, który jednocześnie uzbroi całą strefę w energię elektryczną. 

Przewodniczący Łukaszewicz pytał nadal, jaki jest koszt podłączenia  sieci wodno-
kanalizacyjnej do strefy ? 

Burmistrz odpowiedział, że koszt zadania  wodno- kanalizacyjnego dotyczącego nie tylko  
samej strefy ale uzbrojenia całej miejscowości Gajec wyniesie ok. 5 mln zł. Natomiast jeśli 
chodzi o podłączenie do samej   strefy - zostanie to wyliczone  i podane radnym  na następnej 
sesji. 

Kolejna sprawa jaką poruszył  Przewodniczący – ustawienie radaru przy ul. Słubickiej w 
Rzepinie. Powiedział, że mieszkańcy proszą, żeby postawić chociaż znak „kontrola prędkości 
radarowej” , pytał czy jest to możliwe? 

Burmistrz odpowiedział, że jeżeli nie ma radaru to nie  ma możliwości umieszczenia takiego 
znaku. Na terenie miasta obowiązuje prędkość 50km/h i zadaniem policji jest egzekwowanie 
tego. Natomiast ustawienie samego znaku bez urządzenia, zdaniem burmistrza nie jest zgodne 
z prawem. Niemniej jednak  będzie rozmawiał z Komendantem Policji w tej sprawie. 

Następnie radny Przybył poruszył kwestię dojazdu pojazdów ciężarowych z autostrady do 
strefy - powiedział, że  radni nie potrafią wyznaczyć jednej drogi, którą tir  zjeżdżając z  
autostrady, wjedzie  do miasta i dojedzie   do strefy, a więc samo uzbrojenie strefy nic nie da, 
skoro radni nie mogą takich rzeczy dokonać. Powiedział, że nawet miejscowi przedsiębiorcy 
nie są w stanie  wjechać  samochodem ciężarowym na nasz  zjazd w Boczowie. Muszą jechać 
przez Rzepin nadkładając więcej 20-30km , żeby włączyć się do ruchu. Proponował więc, by 
radni tym problemem się zajęli.  Zwrócił się także do burmistrza , czy jest  możliwość 
rozwiązania tego problemu? 

Burmistrz odpowiedział, że jedynym rozwiązaniem tego problemu jest budowa II części 
obwodnicy Rzepina. Natomiast  obecna organizacja ruchu blokuje dojazd do strefy 
zewnętrznym inwestorom. 
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Następnie Sołtys wsi Sułów przedstawił sprawę dot. możliwości dofinansowania przez gminę 
przedsięwzięcia  polegającego na odnowieniu kamiennego muru znajdującego się w Sułowie 
przy jednym ze stawów. Powiedział, że dzięki funduszom z gminy zostały oczyszczone i 
pogłębione dwa stawy, które spełniają jednocześnie funkcję zbiorników przeciwpożarowych. 
Rada Sołecka pozyskała środki w kwocie 5 tys. zł z funduszy   Collegium Polonicum na 
zagospodarowanie terenu wokół większego  stawu i przewiduje tam posadzenie małych 
drzewek, postawienie ławek oraz wyłożenie kostką brukową ścieżki. Oczywiście będzie to 
możliwe przy dużym nakładzie  pracy mieszkańców wioski.Natomiast  po oczyszczeniu 
stawu i wycięciu zbędnych drzew odsłonięty został kamienny mur, który wymaga naprawy. 
Mur ten jest na pewno  przedwojenny, a być może jest już zabytkiem. Mieszkańcy Sułowa 
chcieliby ten mur odnowić, ponieważ stanowi on nie tylko barierę przesiąkania  wody na 
sąsiednią posesję ,lecz również element dekoracyjny. Jednakże fundusze sołeckie są zbyt 
małe, by pokryć koszty tej naprawy, tym bardziej, że należałoby to robić od strony wody. W 
związku  powyższym mieszkańcy proszą o rozważenie możliwości dofinansowania tego 
przedsięwzięcia. 

Burmistrz odpowiedział, że jest to sprawa świeża, była poruszana dziś na spotkaniu z 
Sołtysami. Nikt jeszcze nie określił kosztów wykonania tego remontu i czy  podlega pod 
konserwatora zabytków - jest  to sprawa do rozważenia. 

Sołtys dodaje , że w między czasie zainteresował się tematem i sprawdził u Pana Żurka - mur 
ten nie jest ujęty  w rejestrze  zabytków. 

Burmistrz odpowiedział,  tym bardziej jest to sprzyjający element do tego, by prace te 
wykonać we własnym zakresie. Niemniej jednak  musi być wykonany kosztorys, aby była 
możliwość ujęcia kwoty do budżetu gminy na wykonanie  tego zadania. 

Ad.6.  Zamknięcie sesji. 

Wobec  zrealizowania  tematów obrad Przewodniczący Rady Robert Łukaszewicz o godz.13.10 
zamknął  XXIII  zwyczajn ą  sesję Rady Miejskiej w Rzepinie. 

Protokółowała: 

M.Szewczyńska                                                                              Przewodniczył:  

                                                                                           Przewodniczący Rady Miejskiej                                                                                                                                                                                      

                                                                                                  (-) Robert Łukaszewicz 

 

 

  


